
Protokół Nr 44/2021 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Zdrowia, 

Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki, Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 18 stycznia 2021 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 16.10.2020 r.  

4. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

  1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036; 

  2 )wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku; 

  3) przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Gołdap”; 

  4) rozpatrzenia skargi z dnia 10 grudnia 2020 r.  

5. Dyskusja nad harmonogramem wywozu odpadów komunalnych w 2021 r.  

6. Wolne wnioski 

 
Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani 

Wioletta Anuszkiewicz. 

Powitała członków komisji, pracowników Urzędu i przybyłych gości. 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła porządek posiedzenia.  

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz zgłosił wniosek formalny w sprawie zmiany porządku posiedzenia 

poprzez wprowadzenie w pkt 4 podpunktu 4) projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia  

10 grudnia 2020 r.  

 

Przewodnicząca Komisji Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie wniosek formalny w sprawie 

zmiany porządku posiedzenia poprzez wprowadzenie w pkt 4 podpunktu 4) projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi z dnia 10 grudnia 2020 r. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

Przewodnicząca Komisji Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie porządek posiedzenia  

po zmianach. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za.  

 

Dołączył członek Komisji Wojciech Hołdyński 

 

Do pkt 3 

Przewodnicząca Komisji Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu  

z posiedzenia komisji z dnia 16.10.2020 r. 

Do protokołu uwag nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły protokół z posiedzenia komisji z dnia 16.10.2020 r.: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za.  

 



Do pkt 4 

1) i 2) 

 Przewodnicząca Komisji Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036 oraz projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że proponuje się zmiany w planie dochodów w  rozdziale 75616 

„Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, podatku od czynności 

cywilno-prawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych”  dokonuje się zmiany klasyfikacji 

wpływów z opłaty targowej na rekompensaty utraconych dochodów w podatkach i opłatach. Zmianę 

klasyfikacji dokonuje się w związku z ustawą z dnia 9 grudnia 2020 roku o zmianie ustaw o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19,  innych chorób 

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw. Na podstawie  

art. 31zzm nie pobiera się opłaty targowej od dnia 01.01.2021 do 31.12.2021 roku. Z tytułu niepobierania 

wspomnianej opłaty, jednostkom samorządu terytorialnego przysługuje rekompensata ze środków Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19. Zmiany w planie wydatków w rozdziale  „Gospodarka gruntami  

i nieruchomościami”  na wniosek kierownika Wydziału WIK zwiększa się plan wydatków o kwotę  

49.500,00 zł z przeznaczeniem na realizację inwestycji z Budżetu Obywatelskiego "Plac zabaw i siłownia- 

Kowalki aktywnie". Źródłem pokrycia jest rozwiązanie rezerwy celowej w budżecie Gminy Gołdap.  

W rozdziale „Oświata i wychowanie”  na wniosek Szkoły Podstawowej Nr 1 w Gołdapi, Szkoły Podstawowej  

Nr 2 w Gołdapi oraz Szkoły Podstawowej w Pogorzeli zwiększa się plan wydatków o kwotę 163.403,00 zł  

w związku z ogłoszeniem naboru wniosków w ramach "Programy wyrównywania różnic między regionami 

III na rok 2021 " z przeznaczeniem na: w Szkole Podstawowej Nr 1: 61.907,05 zł- Dostosowanie do osób 

niepełnosprawnych posadzek w ciągach komunikacyjnych na parterze i I piętrze szkoły, dostosowanie stolarki 

wewnętrznej- wartość inwestycji 132.104,57 zł - środki z PFRON (55% ) w wysokości 72.657,52 zł; w Szkole 

Podstawowej Nr 2 w Gołdapi: 83.184,58 zł- Wykonanie remontu łazienek na parterze oraz dostosowanie ich 

do osób niepełnosprawnych- wartość inwestycji 184.854,62 zł- środki z PFRON (55%) 101.670,04 zł;  

w Szkole Podstawowej w Pogorzeli: 18.311,37 zł - Budowa dojścia i podjazdu dla osób niepełnosprawnych 

wraz z dostosowaniem do budynku oraz pomieszczeń klasy- wartość inwestycji 40.691,94 zł - środki PFRON 

(55%) 22.380,57 zł. Źródłem pokrycia są wolne środki z lat ubiegłych. Dodatkowo na wniosek Dyrektora 

Szkoły Podstawowej nr 1 w Gołdapi dokonuje się przesunięcia między §§ o kwotę 25.000,00 zł  

z przeznaczeniem na wynagrodzenia bezosobowe- zatrudnienie rehabilitantów na podstawie umowy zlecenia 

na okres do 30.06.2021 r. Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 w Gołdapi również dokonuje się 

przesunięć między §§ o kwotę 3.500,00 zł z przeznaczeniem na dodatkowe wynagrodzenie roczne 

pracowników, które uległo zmianie w związku z godzinami ponadwymiarowymi w październiku, grudniu 

2020 roku. W rozdziale „Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze”  na wniosek Dyrektora 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi dokonuje się przesunięć między §§ z przeznaczeniem  

na wynagrodzenia bezosobowe- umowa zlecenie. Zmiana podyktowana jest zatrudnieniem pracownika - 

opiekunki do opieki osób starszych i schorowanych na czas określony ze względu na okresowe braki 

personelu. W rozdziale  „Pozostała działalność”  w związku z wydłużeniem terminu realizacji przedsięwzięcia 

( do końca marca 2021 roku) wprowadza się zadanie " Wsparcie podopiecznych oraz pracowników OPS  

w Gołdapi w celu powstrzymania rozprzestrzeniania się choroby zakaźnej COVID-19". Realizacja 

przedsięwzięcia miała nastąpić do końca roku 2020, natomiast instytucja zarządzająca wyraziła zgodę  

na przedłużenie realizacji przedsięwzięcia. Źródłem pokrycia są środki które wpłynęły w 2020 roku i stanowią 

one przychody tego roku. W rozdziale  „Oświetlenie ulic, placów i dróg”  na wniosek kierownika Wydziału 

WIK zwiększa się plan wydatków o kwotę 100.500,00 zł z przeznaczeniem na realizację inwestycji z Budżetu 

Obywatelskiego "Bezpieczne przejście dla pieszych - Bezpieczny bo widoczny". Źródłem pokrycia jest 

rozwiązanie rezerwy celowej w budżecie Gminy Gołdap. Zmiany w planie przychodów się plan przychodów 

o kwotę 264.298,35 zł w tym wolne środki w wysokości 163.403,00 zł z przeznaczeniem na inwestycje  

w Szkołach podstawowych- zgodnie z uzasadnieniem w planie wydatków oraz w tym 100.895,35 zł  

na realizację zadania COVID-19 w Ośrodku Pomocy Społecznej w Gołdapi.Plan wydatków zwiększa się per 

saldo o kwotę  264.298,35 zł.Plan dochodów  po zmianach wynosi  111.104.137,95 zł. Plan wydatków  

po zmianach wynosi 118.863.758,13 zł. Deficyt budżetu  po zmianach wynosi 7.759.620,18 zł. Przychody 

budżetu po zmianach  wynoszą 11.231.468,18 zł. Rozchody budżetu wynoszą  3.471.848,00 zł 

 

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz zapytał, czy środki na Budżet Obywatelski są przeznaczone  

z rezerwy. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek odpowiedziała, że wysokość środków na Budżet Obywatelski była 

zaplanowana z rezerwy celowej.  



Przewodnicząca Komisji Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021-2036..  

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za.  

 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za.  

 

3) 

Przewodnicząca Komisji Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Gołdap”. 

Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski powiedział, że 24 listopada 2020 została podjęta uchwała 

w sprawie projektu  o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (t.j. Dz. U.  

z 2020 r., poz. 2028). Następnie projekt regulaminu został przekazany do zaopiniowania do Dyrektora 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie  

w Białymstoku. Organ regulacyjny postanowieniem z dnia 21 grudnia 2020 r. przedstawił opinię do ww. 

projektu i wskazał § 3; § 4 ust. 12; § 11 ust. 1; § 14 ust. 2 jako niezgodne z przepisami ustawy z dnia 7 czerwca 

2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Uchwała o przyjęciu 

„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzaniu ścieków na terenie Gminy Gołdap” uwzględnia ww. opinię. 

Przyjęcie nowego Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Gołdap, przy 

jednoczesnym uchyleniu dotychczas obowiązującego, wynika ze zmiany ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu  

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Zachodzi więc konieczność dostosowania zapisów Regulaminu 

do obowiązujących regulacji prawnych. 

 

Przewodnicząca Komisji Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Gołdap”. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za.  

 

4) 

 Przewodnicząca Komisji Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi z dnia 10 grudnia 2020 r.  

 

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz powiedział, że skarżący w piśmie z dnia 10 grudnia 2020 r. zwrócił 

się do Rady Miejskiej w Gołdapi w sprawie braku działań Burmistrza Gołdapi w wybudowaniu zatoczki oraz 

podejścia dla osoby niepełnosprawnej. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 8 stycznia 

2021 r. zapoznała się informacją pracownika Urzędu Miejskiego w danej materii.  Sprawa wybudowania 

pochylni toczy się od dłuższego czasu. Bezpośrednio do nieruchomości prowadzi droga gminna o nawierzchni 

bitumicznej, która zapewnia odbieranie i odwożenie osoby niepełnosprawnej. Gminna droga dojazdowa  

do nieruchomości skarżącego w okresie zimowym jest wskazana wykonawcom utrzymania dróg jako 

priorytetowa. Zdarzają się sporadyczne utrudnienia  przy intensywnych opadach śniegu i gołoledzi, gdyż 

wykonawca utrzymania dróg w okresie zimowym nie zawsze zdąży z odśnieżaniem. Przy planach budowy 

drogi wojewódzkiej 650, przy której znajduje się nieruchomość skarżącego, brano pod uwagę wybudowanie 

zatoczki autobusowej ale ze względu na bezpieczeństwo uczestników ruchu drogowego w tym rejonie 

zatoczka nie powstała. Wybudowana pochylnia we wskazanym przez skarżącego miejscu byłaby stroma  

i wymagałaby odśnieżania we własnym zakresie.  Członkowie Komisji stwierdzili, że Burmistrz Gołdapi 

podjął wszelkie działania w ramach swoich możliwości mające na celu polepszenie warunków dotarcia osobie 

niepełnosprawnej do BUS-a  poprzez odśnieżanie i posypywanie drogi dojazdowej do nieruchomości 



skarżącego oraz pomoc w kontaktach z wykonawcami. Członkowie Komisji po przeanalizowaniu pisma oraz 

zapoznaniu się z informacją pracownika Urzędu Miejskiego w Gołdapi zaopiniowali jednogłośnie 4 głosami 

za skargę na bezczynność Burmistrza Gołdapi za bezzasadną.  

 

Przewodnicząca Komisji Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie w 

sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 10 grudnia 2020 r.  

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za,  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 przeciw 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za.  

 

Do pkt 5 

Członek Komisji Wojciech Hołdyński powiedział, że wg. harmonogramu odbioru odpadów na 2021 rok  

na terenie miejskim popiół  odbierany jest raz w miesiącu a na terenach wiejskich dwa razy w miesiącu. Złożył 

wniosek, by odbiór popiołu w okresie od października do kwietnia był odbierany 2 razy w miesiącu również 

na terenie miejskim.  

Członkowie Komisji wyrazili poparcie zaproponowanej zmianie.  

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz zaproponował, by zmniejszyć częstotliwość odbioru popiołu  

w okresie letnim i w zamian zwiększyć częstotliwość  wywozu popiołu w okresie grzewczym.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski 

skontaktuje się z wykonawcą celem zorientowania się w sprawie zaproponowanych zmian w odbiorze popiołu. 

 

Do pkt 6 

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz zapytał, czy jest informacja w sprawie podwyżki cen za wodę  

i ścieki.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że spółka PWiK dołoży starań, by stawki pozostały  

na poziomie poprzednich lat. 

Członek Komisji Wojciech Hołdyński powiedział, że wpłynęło pismo ze Związku Miast Polskich odnośnie 

zgłoszenia przedstawiciela do komisji związku dotyczącej praw człowieka i równego traktowania. 

Poinformował zebranych o konferencji z Wojewodą odnośnie harmonogramu szczepień w którym będzie brał 

udział wraz z wiceprzewodniczącymi.  

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że w następnym tygodniu nie będzie obecny na najbliższej sesji Rady 

Miejskiej. Poinformował, że ponownie złożył wniosek o akces pracy w komisjach. Powiedział, by Burmistrz 

Gołdapi obciążył spółkę PGK za 5-letnie użytkowanie terenów gminnych. Dodał, że Panu Marianowi 

Podziewskiemu została przedłużona umowa w PWiK. Powiedział, by przedstawić raport w sprawie Zakładu 

Przyrodoleczniczego oraz by na kolejnej sesji podjąć uchwałę  w sprawie likwidacji Straży Miejskiej.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że w spółce PWiK zatrudnieniem zajmuje się prezes Jarosław 

Dzienis. Dodał, że odnośnie Straży Miejskiej była proponowany projekt likwidacji Straży Miejskiej ale nie 

znalazł akceptacji Rady Miejskiej.  

Członek Komisji Janina Pietrewicz powiedziała, by udostępnić na lokalnych portalach oraz na stronie 

Urzędu informację o odśnieżaniu dróg, jak również przekazać daną informację sołtysom. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że w dniu dzisiejszym pojawi się informacja na portalach 

internetowych wraz z numerami telefonów oraz nr dyżurnym dostępnym 24h.  

Członek Komisji Teresa Dzienis powiedziała, że drogi są przejezdne ale by jeszcze je posypać.  

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

       Protokołowała              Przewodnicząca Komisji 

     Katarzyna Krusznis                     Janina Pietrewicz      

 


